

Stefan Michels

Testes veritatis

Studien zur transformativen Entwicklung des Wahrheitszeugenkonzeptes in der Wittenberger Reformation

[The Testimony of True Faith. Studies on the Development of the Concept of Protestant Truth Witnesses from the Contexts of the Wittenberg Reformation from Luther to Flacius.]



2022. XI, 561 pages. SMHR 129

ISBN 978-3-16-161540-5
cloth 139,00 €

ISBN 978-3-16-161592-4
eBook PDF 139,00 €

Published in German.

The concept of the Protestant truth witnesses is one of the central legitimization strategies of the Wittenberg Reformation in its theological-historical derivation. Stefan Michels shows that it proves to be a historiographical concept with ecclesiastical origins and extends the ranks of Wittenberg's truth-tellers throughout church history, back to the beginnings of the time of the apostles around Jesus Christ, the teacher of truth and only head of the church.

Survey of contents

Prolog: In Illyrischen Gefilden

Kapitel I: Augustinus noster

Kapitel II: Luther(H)us. Luthers Transformationen der Ekklesiologie des Jan Hus

Kapitel III: Theologie im Paratext: zu den Druckausgaben von Vorläufertheologien im Kontext der Wittenberger Theologie

Kapitel IV: Praeceptor historiarum. Philipp Melanchthons historisierende Ekklesiologie als formale Grundlage des Wahrheitszeugenkonzeptes

Kapitel V: Vom Ursprung erzählen. Georg Major und die Applikation der Sukzessionstheorie Melanchthons

Kapitel VI: Testes veritatis. Matthias Flacius Illyricus und der ‚Catalogus Testium veritatis‘

Epilog: Obermans Weisheiten. Ein forschungsgeschichtliches Fazit

Stefan Michels Geboren 1986; Studium der Klass. Philologie und der Ev. Theologie in Gießen und Marburg; 2020 Promotion; seit 2020 Wiss. Mitarbeiter (PostDoc, Kirchengeschichte) an der Johannes Gutenberg-Universität Mainz.

Order now:

https://mohrsiebeck.com/en/book/testes-veritatis-9783161615405?no_cache=1

order@mohrsiebeck.com

Phone: +49 (0)7071-923-17

Fax: +49 (0)7071-51104